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 تاتنهام – آژاکس، شروع نیمه نهایی لیگ قهرمانان
نبرد شگفتی سازان در راند اول

ماراتن دو شگفتی ساز لیگ قهرمانان برای صعود به فینال امشب آغاز 
می شود. دور رفت مرحله نیمه نهایی این دوره لیگ قهرمانان اروپا در 
حالی با دیدار تاتنهام – آژاکس آغاز می شود که هر دو تیم با صعود به 
جمع چهار تیم برتر قاره سبز معادلات را به هم ریختند، به همین خاطر 

شانس موفقیت این دو تیم با هم برابر است. 
  پذیرایی از هلندی ها

تاتنهام برای صعود به این مرحله تلاش زیادی کرد و در نهایت نیز توانست 
به طلسم ناکامی 57 ساله خود پایان دهد. اسپرزها بعد از دو نبرد تن به تن 
با من سیتی از سد این تیم ثروتمند گذشتند و حسرت بزرگی به دل پپ و 
بازیکنانش گذاشتند. آخرین بار در سال 1962 تاتنهام در نیمه نهایی اروپا 
رؤیت شده بود و حالا پوچتینو توانسته این افتخار را دوباره برای لندنی ها 
به ارمغان بیاورد. این موفقیت در حالی به دست آمد که تاتنهام در دو سال 
اخیر یک بار در مرحله گروهی و یک بار هم در یک هشتم نهایی از گردونه 
رقابت ها کنار رفته بود. با این حال پوچتینو در این سال ها شناخت خوبی از 
شاگردانش پیدا کرده و این بار موفق شده با پشت سر گذاشتن تیم های قدر 
قاره تا نیمه نهایی بالا بیاید. منچسترسیتی و دورتموند هم دو تیمی هستند 

که قربانی جاه طلبی های تاتنهام شدند.
صعود تاریخی تاتنهام موجب شد س��ازمان لیگ برتر فوتبال انگلیس 
برای کمک به این تیم با تغییر زمان دیدار تاتنهام - بورنموث موافقت 
کند. برطرف شدن مصدومیت هری کین بهترین خبر برای هوادارانی 
است که امشب ورزشگاه خانگی تاتنهام در لندن را پر می کنند. کاپیتان 
سفیدپوشان در بازی رفت یک چهارم نهایی و در مصاف با سیتی از ناحیه 
قوزک پا مصدوم و حتی خبر خانه نشینی او تا پایان فصل نیز مطرح شد، 
اما در آستانه بازی رفت با آژاکس از پایتخت انگلیس خبر می رسد کین با 
رهایی از بند مصدومیت می تواند در صورت صعود تیمش به فینال یکی از 
مهره های کلیدی پوچتینو باشد. سرمربی تاتنهام اگرچه مستقیماً حرفی 
از امیدواری تیمش برای شکست آژاکس نزده، اما با پیش کشیدن بحث 
رفع آسیب دیدگی کاپیتان تا بازی فینال به نوعی برای حریف امشب خود 
خط و نشان کشید: »اگر از من بپرسید، چیزی به من می گوید که هری 
کین برای فینال در اختیار ما خواهد بود، چون او را می شناسم و می دانم 
چه عزم و اراده ای دارد و با تلاش و تمرکز از این توان برخوردار است که 
خیلی زود مصدومیت هایش را پشت سر بگذارد. البته من دکتر نیستم و 
حرفی را که می زنم، فقط حس می کنم. هری کین ممکن است قبل از آن 
تاریخ یا بعد از آن تاریخ آماده شود و همه چیز به دوران بهبود او بستگی 
دارد.« در این بین باخت بدموقع به وستهام در روحیه بازیکنان تاتنهام 
تأثیر گذاشته است. آنها در لیگ پایین تر از سیتی و لیورپول سوم هستند 

و فعلًا تمام امیدشان به قهرمانی در اروپاست.
  چشم امید

علاوه بر طرفداران آژاکس، هواداران فوتبال در هلند هم از درخشش اخیر 
این تیم خوشحال هستند. سال هاست که هیچ تیمی از لیگ این کشور 
موفقیتی در لیگ قهرمانان کسب نکرده و این بهترین زمان است تا این 
ناکامی به دست فراموشی سپرده ش��ود. کمتر کسی تصور می کرد تیم 
آمستردام، اول رئال و بعد هم یوونتوس را ازگردونه رقابت ها حذف کند، 
اما بازیکنان اریک تن هاگ غیرممکن را ممکن ساختند و برای ادامه دادن 
به راه موفقیت باید تاتنهام را نیز قربانی کنند. خط حمله آژاکس به تازگی 
رکورد 156 گل زده در یک فصل را به نام خود ثبت کرده و این یعنی تاتنهام 

برای بسته نگه داشتن دروازه خود کار دشواری دارد. 
صدرنش��ین هلند برای آنکه توانایی هایش در اروپا را نیز ثابت کند، دو 
بازی فرصت دارد تا تاتنهام را مغلوب کند و راه��ش به فینال را هموار 
سازد. البته س��رمربی آژاکس قبل از بازی برای آنکه شاگردانش مغرور 
نش��وند و انتظار هواداران نیز بالا نرود از ش��انس بیشتر تاتنهام سخن 
گفت: »باید بگویم که حضور در مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا 
برای ما موفقیت بسیار بزرگی است. ما می دانیم در این مرحله با حریفی 
فوق العاده روبه رو می ش��ویم و تاتنهام برایمان یک چالش بزرگ دیگر 
است. این تیم فوق العاده ای اس��ت، ولی اگر به آژاکس یا تیم های دیگر 
هلندی نگاه کنید، ما همیشه از نظر مالی نسبت به تیم های انگلیسی یا 
لیگ های بزرگ اروپایی روی کاغذ کوچک تر هستیم، ولی گاهی اوقات 
کوچک ترها برنده می شوند. ما در مقابل رئال و یوونتوس هم روی کاغذ 

بازنده بودیم، اما با اعتماد به نفس برنده شدیم.«

با برکناري شفر 
سعيد احمديان

    گزارش
و انتخاب فرهاد 
ب�ه  مجی�دي 
عنوان سرمربي اس�تقلال، وزارت ورزش باید 
آماده برداشت 17 میلیارد تومان پول از بیت المال 
براي پرداخت خسارت به پیرمرد آلماني به دلیل 
ق�رارداد س�ال آین�ده ای�ن مرب�ي باش�د!

داستان ش��فر و اس��تقلال دیروز تمام شد، پس 
ازتنها 19 م��اه، پیرمرد آلمان��ي و آبي ها به خط 
پایان رس��یدند، آن هم نه دیروز، بلکه شنبه شب 
در مشهد بعد از س��وت پایان کوپال ناظمي داور 
مسابقه، وقتي آبي ها بفرماي پرسپولیس، سپاهان 
و تراکتور را با شکست مقابل پدیده پس زدند و در 
کورس قهرماني عقب ماندند. شکست برابر پدیده 
آنقدر براي مدیران استقلال گران آمد که شبانه 
در همان مشهد نسخه شفر پیچیده شد. خبري که 
رسانه اي شد و 24 ساعت پس از تکذیب مدیرعامل 
استقلال، صبح دیروز به صورت رسمي اعلام شد 
تا فرهاد مجیدي همانطور که پیش بیني مي شد به 

عنوان سرمربي موقت کارش را آغاز کند. 
  جدایي پس از 19 ماه

بیانیه باش��گاه اس��تقلال درباره برکناري شفر 
ساعت 9:36 دیروز بود که روي خروجي سایت 
رسمي باشگاه استقلال قرار گرفت. در بخشي از 
متن بیانیه آمده بود: »پی��رو عملکرد اخیر تیم 
اس��تقلال و اس��تفاده نکردن مطلوب و بهینه از 
نیروهای موجود و با توجه ب��ه ارزیابی های فنی 
به عمل آمده و نارضایتی گس��ترده کارشناسان، 
پیشکس��وتان و هواداران فهیم باشگاه، فعالیت 
آقایان وینفرد شفر و ساشا شفر در تیم استقلال 
معلق شد. بدیهی است که در پایان فصل جاری 
مذاک��رات لازم بی��ن دو طرف درب��اره وضعیت 
همکاری انجام خواهد گرف��ت. همچنین آقای 
فرهاد مجیدی، عضو کادر مربیگری تیم فوتبال 
بزرگس��الان در پنج بازی باقیمان��ده به عنوان 
سرمربی موقت، امور فنی تیم را تام الاختیار تحت 

نظر خواهد داشت.«
با این بیانیه، دوران شفر در استقلال پس از یک سال 
و نیم به پایان رسید. مهر96 بود که شفر جانشین 
منصوریان در استقلال ش��د. او استقلال را فصل 
گذشته قهرمان جام حذفي کرد و در لیگ به مقام 
سوم رساند. با این حال در فصل جاري عقب ماندن 
آبي ها از کورس قهرماني با وجود هزینه اي نزدیک 
به 100 میلیارد، سبب شد کاسه صبر استقلالي ها 
لبریز شود و در فاصله سه هفته تا پایان لیگ، پیرمرد 

آلماني از استقلال کنار گذاشته شود.

  قرار نیست مجیدي سرمربي دائمي شود
پس از خوردن حکم سرمربیگري موقت مجیدي، 
مدیرعامل استقلال پیش از ظهر دیروز به ورزشگاه 
تهرانس��ر رفت و او را به عنوان س��رمربي موقت 
به بازیکن��ان معرفي کرد. مجی��دي در حالي در 
سه بازي آینده اس��تقلال در لیگ برتر و دو بازي 
در لیگ قهرمانان  آس��یا به عنوان سرمربي روي 
نیمکت آبي ها مي نشیند که حضور در استقلال 
اولین تجربه مربیگري مهاجم س��ابق استقلال 
است. او دي ماه گذشته بود که به عنوان دستیار 
شفر کارش را در استقلال آغاز کرد و حالا پس از 
پنج ماه قرار است مرد اول کادر فني آبي ها شود. 

گفته مي شود مجیدي براي تقویت کادر فني از 
جواد نکونام براي همکاري دعوت کرده، دعوتي 
که البته با واکنش سرد نکونام روبه رو شده است.

امیرحسین فتحي دیروز در گفت وگو با تلویزیون 
عنوان ک��رد که مجیدي مربي موقت اس��تقلال 
اس��ت و باش��گاه به دنبال یک مربي خارجي در 
حد نام استقلال است: »فرهاد مجیدی می تواند 
سالیان س��ال روی نیمکت بنش��یند، اما وي در 
کمال تواضع به من گفت که نمی خواهد سرمربی 
دائم باشد. گزینه های متعددی را پیش رو داریم 
که قطعاً خارجی هس��تند و بعد از نهایی ش��دن 
اعلام خواهیم ک��رد.« از زوران مامی��چ، روبرتو 

دونادونی سرمربي سابق تیم ملي ایتالیا، الکس 
نوری سرمربي سابق وردربرمن و فیلیکس ماگات 
سرمربي سابق بایرن مونیخ به عنوان گزینه هاي 
مورد نظر باشگاه استقلال براي جانشیني شفر نام 
برده مي شود. البته برخي رسانه ها از امیر قلعه نویي 
هم به عنوان یکي از گزینه ه��اي جدي نیمکت 

استقلال نام برده اند!
  زنگ خطر قرارداد 17 میلیاردي

در حالي تلاش استقلالي ها براي انتخاب جانشین 
شفر آغاز شده که این مربي آلماني با وجود تعلیق 
شدن از سوي باش��گاه یک فصل دیگر با آبي ها 
قراردادي به ارزش یک میلیون و 200 هزار دلار 
دارد. در صورت اخ��راج این مرب��ي، آبي ها باید 
17 میلیارد به این مربي بپردازند. با این حال به 
گفته فتحي، استقلالي ها به دنبال راهکاري براي 
توافق بدون هزینه با شفر براي جدایي هستند: 
»با کمترین هزین��ه و نزدیک به صف��ر قرارداد 
ایشان فس��خ می ش��ود.« با وجود بیانیه تعلیق 
شفر، او دیروز به محل تمرین استقلال رفت، اما 
حراست ورزشگاه تهرانسر از حضورش جلوگیري 
کرد، اتفاقاتي که تماماً توس��ط ساشا پسر شفر 

فیلمبرداري شد!
 حرکت شفر در رفتن به محل تمرین استقلال با 
وجود حکم تعلیق نشان از این دارد که مدیران 
اس��تقلال کار س��ختي براي توافق با این مربي 
آلماني در پیش خواهند داش��ت و شاید مجبور 
شوند در صورت شکایت این مربي به فیفا، علاوه 
بر 17 میلیارد به عنوان مبلغ  قرارداد سال آینده 
شفر، جریمه نیز بدهند مانند ماجرایي که براي 
برکناري ژوزه مربي پرتغالي سابق پرسپولیس در 
سال 91 رخ داد و مدیران این تیم مجبور شدند 
پس از اخراج او،  علاوه بر پرداخت مبلغ قرارداد، 
2 میلی��ون دلار هم جریمه پرداخ��ت کنند. در 
این ماجرا هم فیلم جلوگیري از حضور ژوزه سر 
تمرین پرسپولیس به عنوان یکي از اسناد شکایت 

این مربي به فیفا مورد استفاده قرار گرفت!
البته به نظر مي رس��د مدیران اس��تقلال در این 
باره دغدغه زیادي نداش��ته باشند، به خصوص 
که در این چن��د س��اله وزارت ورزش به عنوان 
مالک سرخابي ها، هزینه چنین سوء مدیریت ها 
و قرارداده��اي هنگف��ت دو تی��م اس��تقلال و 
پرسپولیس را از بیت المال پرداخت کرده است. 
پس حالا چرا باید مدیران فوتبال نگران باش��ند 
که امروز بخواهند 17 میلی��ارد دیگر براي یک 
خارجي دیگ��ر پرداخت کنند، ب��ه خصوص که 

دلارهاي نفتي تمامي ندارد! 

»شفر« پَر می دهند

 

چون پولش را مردم می دهند!
با برکناری سرمربی استقلال باید 17میلیارد تومان از بیت المال به او پرداخت شود. تا وقتی سرخابی ها دولتی اند مردم باید خسارت مدیران آنها را بدهند

مي خواهم بهترين وزنه بردار جهان باشم
کسب س��ه مدال       چهره
طلاي سنگین وزن 
وزنه برداري آسیا  و جابه جا کردن چند رکورد 
اتفاقي بود که چند س��الي منتظ��رش بودیم. 
وزنه برداري ای��ران بعد از حس��ین رضا زاده و 
بهدادس��لیمي ح��الا چه��ره اي جدی��د در 

سنگین وزن رو کرده است. جواني جویاي نام به 
نام علي داوودي. سنگین وزن طلایي ایران در 
مسابقات قهرماني آسیا چنان خوش درخشید 
که همه را مات و مبهوت خود کرد، هرچند که 
مي گوید حتي نس��بت به تمرین��ات هم وزنه 
کمتري را بالاي س��ر برده است :»در تمرینات 
242 و 245 را زده بودم و چند حمله ناموفق به 
250 کیلوگ��رم داش��تم، ام��ا در ای��ن مدت 
سرماخوردگی اذیتم کرد و سرگیجه داشتم که 
در فیلم هم مشخص است. خوشحالم که توانستم 
سه مدال طلا بگیرم. این طلا هم بهترین مدال 
من بود و هم ب��راي کادر فن��ي اهمیت زیادي 
داشت. خدا را شکر که 195 کیلوگرم را زدم. البته 
می دانم در بزرگسالان جهان باید بیشتر از این 
وزنه بزنم. تلاش مي کنم در مسابقات قهرماني 
جهان با آمادگی بیشتری حضور داشته باشم، 
اما ابتدا باید در مس��ابقات جوانان جهان 
شرکت کنم و به دنبال این هستم که 
عنوان بهترین وزنه بردار را به دست 
آورم. باید وزنه هایی بزنم که سه مدال 
طلا را بگیرم، اما ه��دف اصلی من 
بزرگسالان جهان است و امیدوارم 
آنجا نتیجه ای کسب کنم که همه 

راضی باشند.«

 سرپرست جديد کشتي، آرامش يا دميدن در آتش
دو عنوان قهرماني        حاشيه
در آسیا براي کشتي 
ایران دوباره نام ورزش اول را س��ر زبان ها انداخته 
اس��ت، ام��ا در روزهایي ک��ه همه از کس��ب این 
قهرماني ها خوشحال هستند در فدراسیون اوضاع 
چندان جالب به نظر نمي رسد و لشکرکشي براي 
انتخابات و به دست آوردن کرسي ریاست فدراسیون 
به اوج خود رسیده است. بني تمیم استعفا نداد و با 
رأي مجمع کنار گذاشته شد. بسیاري بر این باورند 
که این اتفاق شکست جناح مربوط به برادران خادم 
است. نزدیکي تفکر بني تمیم به خادم  و قدرت او در 
زمان سرپرستي فدراسیون اعتراض هایي را به دنبال 

داش��ت که حالا با کنار رفتن بني تمیم به نتیجه 
نشسته است. با این حال باید منتظر اقدامات بعدي 
بود، انتخاب سرپرست جدید از سوي وزارت ورزش 
مي توان��د تمام��ي این مع��ادلات را به ه��م بزند. 
سرپرستي که باید دید بیش��تر به طیف خادم ها 
نزدیک خواهد بود یا اینکه هواي جناح مقابل را 
خواهد داش��ت، جناحي که ظاه��راً با مدیریت 
علیرضا دبیر و برخي دیگر از بزرگان کشتي قصد 
پیروزي در انتخابات را دارد. انتخاب سرپرست 
جدید مي تواند این سروصدا ها را بخواباند، ضمن 
اینکه مي توان��د دوباره معادلات را ب��ه هم بزند و 

سروصدا به راه بیندازد. 

 باز هم ديوار کوتاه رسانه 
درس��ت در روزهایی که همه نگاه ها ب��ه کمیته انضباطی ب��رای اتخاذ 
تصمیمی بازدارنده است تا بعد از این کمتر شاهد اتفاقاتی نظیر فاجعه 
جمعه شب ورزشگاه آزادی باشیم، حسن زاده با صحبت های جالب توجه 
خود نش��ان داد که کمیته انضباطی همچنان قصد دارد با دست پیش 
گرفتن، نقش خود را در اتفاقات اخیر ورزشگاه ها کمرنگ کند و همه کاسه  

و کوزه ها را کما فی سابق بر سر رسانه ها و البته فضای مجازی بشکند!
رئیس کمیته انضباطی صراحتاً تقصیر را بر گردن رسانه های خبری و 
فضاي مجازي می اندازد و می گوید: »خدا می داند نصف گرفتاری های ما 
از فضای مجازی، سایت ها و رسانه هاست.« شاید چون رسانه ها رسالت 
خود را به درستی انجام می دهند و خبرها و اتفاقات را بی کم و کاست 
و بدون سانسور پوشش می دهند و هرازچندگاهی یادآوری می کنند 
که اگر رسیدگی به تخلفات در ورزشگاه ها به موقع و به درستی انجام 
شود، کمتر شاهد اتفاقاتی این گونه فاجعه آمیز خواهیم بود. همین به 
رخ کشیدن واقعیت هاست که باعث می شود آقایان در روزهایی که باید 
همه دغدغه شان رسیدگی به اتفاقات بازی پرسپولیس- سپاهان باشد، 
ترجیح می دهند با مقصر نشان دادن رسانه ها و سایت های خبری و البته 

فضای مجازی، سهم خود را در اتفاقات اخیر کمرنگ کنند!
حق با حسن زاده اس��ت؛ تمام گرفتاری کمیته انضباطی از رسانه ها و 
سایت های خبری است، چراکه کارها و تصمیمات این کمیته را طبق 
رسالتی که بر گردن دارند، زیر ذره بین می برند و فراموش نکرده اند که 
اتفاقات بازی پدیده – تراکتور که طی یکی، دو روز گذش��ته رأی آن 
صادر شده، مربوط به هفته بیست و دوم رقابت های لیگ و قبل از عید 
است. این زیر ذره بین بودن که همه چیز را عیان می کند به مذاق آقایان 
خوش نمی آید و برای خلاصی از آن ترجیح می دهند به سبک همیشه 
با انداختن تقصیر به گردن رسانه ها، پای خود را از ماجرا بیرون بکشند 

و شانه از زیر بار مسئولیت خالی کنند!
کمیته انضباطی اگر به پرونده های تخلفات لیگ رسیدگی می کند، به 
وظیفه خود عمل کرده و کاری بیش از آن انجام نداده، درست همانند 
رسانه ها که با انتشار اخبار و پیگیری آن به وظیفه خود عمل می کنند، 
اما چه می شود که در این بین انجام وظیفه یکی )البته با تاخیر( با منت 
و مقصر قلمداد کردن این و آن در بوق و کرنا می ش��ود و انجام وظیفه 

دیگری )رسانه( مخل آسایش و دردسر آفرین؟!
ب��ه نظر می رس��د آقایان مس��ئول ک��ه در اتفاق��ات اخیر به اش��کال 
مختلف)مستقیم و غیرمستقیم( نقش و سهمی بسزا داشته اند، حالا که 
کار بیخ پیدا کرده به جاي درست کردن اوضاع به دنبال انداختن تقصیر 
به گردن دیگران هستند. برای نمونه چه دلیلی دارد که رأی پرونده ای 
که تخلفات آن به بازی های قبل از عید برمی گردد در روزهایی که همه 
نگاه ها به تصمیم گیری در خصوص بازی پرسپولیس – سپاهان است، 
اعلام ش��ود یا چه معنایی دارد که حکم های ص��ادره در خصوص یک 
پرونده در چند نوبت متوالی اعلام شود و به یک باره جمع و جور نشود؟ 
آیا کمیته انضباطی سعی دارد نش��ان دهد که در این خصوص پرکار 
است و زمان را از دست نمی دهد که اگر این گونه است، چرا باید حکم 

پرونده ای که برای هفته ها قبل است با این همه تأخیر اعلام شود. 
انتظارات از کمیته انضباطی ب��ه عنوان ارگانی ب��رای برقراری نظم و 
انضباط لیگ بیش از این حرف هایی است که حسن زاده به زبان می آورد. 
توضیحات حسن زاده اما بیشتر به توجیه می ماند برای کمرنگ کردن 

نقش کمیته انضباطی در اتفاقات اخیر.
اتفاقاتی که اگر پیشتر با برخوردهای جدی و صدالبته به موقع مواجه  
می شد، بدون تردید ش��اهد تکرار آن در این حد نبودیم، اما آیا کمیته 
انضباطی حاضر به پذیرش این موضوع هست؟ بدون شک جواب منفی 
است که اگر غیر از این بود، رئیس آن صراحتاً رسانه ها را به دلیل پوشش 
اخبار مقصر جلوه نمی داد و تأکید نمی کرد که نصف گرفتاری های این 
کمیته از رسانه ها و سایت هاست، آن هم فقط به این دلیل که رسانه ها 
براساس رس��الت و وظیفه ای که دارند، اخبار را پوشش می دهند و به 

سمع و نظر مردم می رسانند!

دنيا حيدري

عذرخواهی زيدان از هواداران رئال
بازگشت زیدان به رئال باعث خوشحالی هوادارانی شد که بابت از دست رفتن 
سه جام این فصل بسیار ناراحت بودند، اما کهکشانی ها با حضور سرمربی 
فرانسوی هم نتوانستند نتایج بهتری کسب کنند، به طوری که این تیم در 
ادامه ناکامی های خود، بازی هفته سی و پنجم برابر رایو وایکانو را نیز با یک 
گل واگذار کرد تا زیدان ناچار به عذرخواهی از هواداران خودی شود: »باید به 
خاطر اتفاق های این بازی از خودمان عصبانی باشیم. از دقیقه یک تا 90 برای 
هیچ چیز بازی می کردیم. البته تنها بازیکنان مقصر نیستند، من نیز مقصرم. 
من مسئول اصلی این شکست هستم و باید به خاطر نمایش بدمان برابر رایو 
عذرخواهی کنیم. این عملکرد ما بود، نباید یک یا دو بازیکن را مقصر خواند. 

همه در این کشتی هستیم، اما نمی توانیم نتیجه خوبی کسب کنیم.«

آزمون در آستانه آقای گلی ليگ روسيه
سردار آزمون روزهای خوبی را سپری می کند و در آستانه کسب عنوان 
آقای گلی لیگ روسیه قرار دارد. ملی پوش ایرانی زنیت یک شنبه شب در 
بازی با کریلیا از هفته بیست و ششم رقابت های لیگ برتر روسیه، دو گل 
برای تیمش به ثمر رساند تا زنیت با حساب 4 بر2 برنده بازی باشد. سردار 
با گل هایی که در دقایق 9 و 30 بازی به ثمر رساند. حالا با 12 گل به همراه 
فیدور، بازیکن زسکای مسکو در صدر جدول گلزنان قرار گرفته و شانس 

زیادی برای کسب عنوان آقای گلی لیگ  روسیه دارد.

ادووکات کانديدای جديد تيم ملی!
دیک ادووکات، سرمربی سابق تیم ملی فوتبال هلند تازه ترین نامی است که 
برای نشستن به جای کی روش روی نیمکت تیم ملی به گوش می رسد. بعد از 
مطرح شدن نام های فراوانی که یکی بعد از دیگری به نحوی از دور خارج شدند، 
حالا نوبت به ادووکاتی رسیده که بعد از پایان قراردادش با هلندی ها، دیگر به 
همکاری خود با این تیم ادامه نداد و حالا رسانه های اسکاتلندی از حضور او 
روی نیمکت تیم ملی فوتبال ایران خبر می دهند، آن هم در حالی که پیشتر 
ادووکات به فدراسیون فوتبال ایران توصیه کرده بود که استخدام یک مربي 
صاحب نام خارجي براي تیم ملي خود را فراموش و از »افشین قطبي« حمایت 
کند. البته کاظم طالقانی، عضو هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال حضور این مربی 
را رد و تأکید می کند که هیچ گونه مذاکره ای با او انجام نشده است. حالا باید دید 
سرمربی کره جنوبی در سال های 2005 تا 2006 که قطبی را برای نیمکت تیم 
ملی ایران پیشنهاد کرده بود، خود سکان هدایت این تیم را به دست می گیرد یا 

همچنان پای توصیه خود به مسئولان فوتبال ایران می ایستد!

محمد بنا و مردان�ش کار بزرگي انجام        بازتاب
دادند؛ به دس�ت آوردن دوباره عنوان 
قهرماني آسیا، آن هم در شرایطي که ازبک ها نبرد شانه به شانه اي 
با ایران داش�تند، فقط از عهده آقاي خاص کش�تي و ش�اگردانش 
برمي آمد. اتفاقي که با چاشني شانس هم همراه شد تا محمد بنا به 

قولش عمل کند و شرمنده مردم نشود.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی درباره این قهرمانی و بازپس گیري آن بعد 
از یک سال گفت: »واقعاً سخت بود، تا لحظه  آخر چیزی مشخص نبود. با 
پیروزی علیاری در دیدار رده بندی و شکست نماینده ازبکستان در فینال با 
دو، سه امتیاز اختلاف قهرمان شدیم.« بنا خوب مي داند که این تازه اول راه 
است و باید از این به بعد بیشتر هم کار کرد. بنابراین با تأکید به این دو نکته 
مهم عنوان کرد: »از قهرمانی در شروع کارمان رضایت دارم. خدا را شکر به 
قولی که داده بودیم، عمل کردیم و خجالت زده مردم نشدیم. درس های 

زیادی از این مسابقات گرفتیم که باید خیلی بیشتر کار و تلاش کنیم تا 
برای مسابقات جهانی یکسری ضعف ها و مشکلاتی را که داشتیم، برطرف 
کنیم تا دوباره دچار آن نشویم.« سرمربي بزرگ و کاربلد تیم ملي کشتي 
فرنگي در عین سخت گیري  و جدي بودنش کاملًا احساسي است. او که 
در زمان نواخته شدن سرود قهرماني ایران روي سکوي مسابقات اشک  
مي ریخت، در خصوص آن لحظات گفت: »ما همه ایران را دوست داریم. 
هر زمان که پرچم ایران بالا می رود و س��رود جمهوری اس��لامی به صدا 
درمی آید، اشک شوق در چشمانم حلقه می زند.« قهرماني در آسیا شروع 
کار مردان محمد بناست، آنها مسابقات مهم جهاني قزاقستان را پیش رو 
دارند و سرمربي تیم ملي بعد از افتخارآفریني در آسیا حالا حرف از بازنگري 
در برنامه ها مي زند: »باید نسبت به مدت اخیر یک بازنگری داشته باشیم و 
یک بار دیگر عملکرد بچه ها در این مسابقات را بررسی کنیم، چون کارمان 

در مسابقات جهانی قزاقستان بسیار سخت است.«

 همه چیز باید بازنگري و بررسي شود

بنا: با تلاش بيشتر ضعف ها را جبران مي کنيم

 فوتبال، ضدسرمايه اجتماعی 
خش��ونت ورزی در س��ال های اخی��ر در 
ورزش م��ا به ی��ک امر همه گی��ر تبدیل 
شده اس��ت. حوادث دیدار پرسپولیس و 
سپاهان بسیار تلخ بود و باید این مسائل 
به صورت ریش��ه ای مورد بررس��ی قرار 
گیرد. وقتی بستر ورزش آماده خشونت 
است، هرگونه کنش از مربیان، بازیکنان، 
لیدرها و حتی روزنامه های ورزشی برای 
افزایش یا کاهش خشونت در ورزش تأثیر 
دارد. فراموش نکنیم که ورزش به عنوان 
پدیده ای اجتماعی - ورزشی برای امنیت و انسجام اجتماعی در جامعه 
نقش بسزایی دارد، زیرا ورزش می تواند به عنوان یک سرمایه اجتماعی 
در جامعه قد عل��م کند. در حال حاض��ر ورزش به خص��وص فوتبال، 
ضدسرمایه اجتماعی شده اس��ت، یعنی ورزشگاه ها که محل همدلی 
مردم است، به محلی سرشار از خشونت تبدیل شده است. در این زمینه 
اگر مسئولان ورزشی دلسوز هستند باید دلایل افزایش خشونت های 
ورزشی را شناسایی کنند و برای این هدف نیازمند آموزش همگانی در 
جامعه به خصوص جامعه ورزش هستیم تا ش��اهد چنین اتفاق هایی 
نباش��یم. مردم ایران در کنار وزارت آموزش و پرورش، صداوس��یما و 
همه نهادهای مس��ئول کش��ور در امر اخلاق و نکوهش خش��ونت در 
جامعه تأثی��ر دارند. برخی بی اخلاقی هایی ک��ه در ورزش وجود دارد، 
به دلیل فقدان رفتارهای فرهنگی و توسعه آن است. برای اینکه از این 
بی اخلاقی ها عبور کنیم، نیازمند کار همگانی هستیم. نهادها و دولت ها 
نمی توانند در این زمینه به تنهایی کاری از پیش ببرند و مردم نیز باید 
به خلقیات و رفتارهای خود توجه کنند. امر اخلاق فراتر از قانون است 
و در تعاملات اخلاقی باید در خود جامعه بازنگری داشته باشند. جامعه 
نیازمند امر معرفت است، ولی در تمام شبکه های صداوسیما برنامه ای 
که بازگو کننده وقایع فرهنگی جامعه باشد و راهکارهای آموزشی در آن 
گفته شود، به ندرت دیده می شود. با این شرایط باید گفت سیاستگذاران 
صداوسیما نیز نه تنها در آموزش فرهنگی در کشور کم کاری کرده اند، 
بلکه یک برنامه مردمی و آموزشی را هم از آنها گرفته اند که نیاز است 

این برنامه دوباره به مردم بازگردانده شود.

عاليه شکربيگی

  جامعه شناس حوزه بررسی 
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